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Protokół Nr 35 

Z XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 27 października 2020 

 

Stan Rady – 14 radnych. 

Obecnych - 12 radnych. 

Posiedzenie XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka, odbyło się on-line w dniu 27 października 2020 r. 

(wtorek) o godz. 16.00. 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2020–2029; 

b) zmian budżetu miasta Milanówka na 2020 r.; 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 r.; 

d) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części nieruchomości położonej w Milanówku przy ul. 

Wojska Polskiego, stanowiącej działkę 8/1 obr. 05-06 oraz odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia tej umowy dzierżawy; 

e) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części nieruchomości stanowiącej drogę wewnętrzną 

– boczną od ul. Czubińskiej, oznaczoną jako działki ew. nr 43/1, 46/1 i 182/3 z obrębu 05-11 

w Milanówku oraz odstąpienie od trybu przetargowego 

f) przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie transportu osób niepełnosprawnych ze 

spektrum autyzmu na zajęcia integracyjne i terapeutyczne na rok 2021; 

g) utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego – Środowiskowego Klubu Wsparcia dla Dzieci i ich 

Rodzin, prowadzonej w formie opiekuńczej, działającej  w strukturach Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Milanówku 

6. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka. Miasta Milanówka. 

 

Ad.1. 

Otwarcie XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Przewodniczący Rady Miasta Kamil Bialik otworzył obrady XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka w 

dniu 27 października 2020 r. stwierdzając quorum. 

 

Ad.2.  

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Kamil Bialik zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają wnioski 

do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta wystąpił z wnioskiem o wniesienie do porządku obrad w punkcie 5 

podpunktu h dotyczącego przyjęcia stanowiska Rady Miasta Milanówka w sprawie zabezpieczenia 
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antyhałasowego odcinka autostrady A2, przebiegającego przy granicy miasta Milanówka i 

zminimalizowanie uciążliwości związanej z nadmierną emisją hałasu. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek o wniesienie do porządku obrad w 

punkcie 5 podpunktu h.  

Rada Miasta w głosowaniu; 10-za, 5-nieobecni, pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad ze zmianami. 

Rada Miasta w głosowaniu; 10-za, 5- nieobecni, pozytywnie zaopiniowała przyjęcie porządku 

obrad ze zmianami. 

 

Ad.3. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

Burmistrz Piotr Remiszewski przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta 

Milanówka z prac między sesjami w okresie od 27 sierpnia do 23 października 2020 r.. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 

Radna Ewa Galińska zadała pytanie dotyczące odwodnienia na skrzyżowaniu ul. Krakowskiej i ul. 

Kościuszki oraz ul. Krakowskiej i Dworcowej. Odniosła się również do decyzji Ministra Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego na zażalenie Stowarzyszenia Razem Dla Milanówka stwierdzając, że to 

kompromitacja stowarzyszenia, ponieważ w statucie ma zapisaną opiekę nad zabytkami. 

Radny Krzysztof Wiśniewski uważa, że pomysł produkowania pelletu z liści jest bardzo dobry. 

Radny zapytał o sprawy związane z przerabianiem plastiku na paliwo ciekłe. Radny nadmienił, że 

dyrektywy Unii Europejskiej nakazują odejście od paliw stałych w ramach ochrony klimatu. 

Burmistrz Piotr Remiszewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. 

Radna Janina Moława odniosła się do kwestii zawartej w sprawozdaniu, że w mieście przez całe 

dziesięciolecia nie robiono odwodnienia. Radna przypomniała o uchwale 296/XXXVI/17 z 22 

czerwca 2017 r., kiedy to Rada wyraziła zgodę na zaciągnięcie długoterminowej pożyczki w 

wysokości 5 600 000,00 zł, która niedawno została rozliczona. W ramach tych pieniędzy wykonano 

następujące inwestycje: zwiększenie retencji wód opadowych w ul. Podgórnej na odcinku od 

Kościuszki do Leśny Ślad, budowę zwiększenia retencji wód opadowych w ul. Chrzanowskiej i 

Grodeckiego, budowę zwiększenia retencji wód opadowych w ul. Podleśnej na odcinku od ul. 

Leśny Ślad do Owocowej, budowę zwiększenia retencji wód opadowych w ul. Kościuszki na 

odcinku od ul. Kościelnej do Krakowskiej, budowę kanalizacji deszczowej w ul. Starodęby, 

Mickiewicza, Dworcowej, Pasta, Podgórnej, budowę zwiększenia retencji wód opadowych w ul. 

Dworcowej , Piasta, Podgórnej, Mickiewicza, Starodęby, budowę kanalizacji deszczowej w ul. 

Okrzei, przebudowę zlewni rowu R4 na kanalizację deszczową z retencją wód przed odpływem do 

rzeki Rokitnicy Starej, ul. Dembowskiej, Wysokiej, Staszica, Wysockiego, Łącznej, Nowowiejskiej, 

Książenickiej, odwodnienie zlewni w ul. Ludnej z retencją wód przed odpływem do rzeki Rokitnicy 

Starej, odwodnienie ul. Sowiej i Wylot. Spytała o spotkanie z potencjalnymi nabywcami Turczynka. 

Radna Jolanta Nowakowska odniosła się do kwestii oszczędności dotyczących wywozu wód 

opadowych. Radna chciałaby wiedzieć, czy dotyczy to przetargów miesięcznych, czy na dłuższy 

okres czasu, jakie kwoty miasto do tej pory ponosiło na usuwanie wód opadowych przez 

wykonawcę zewnętrznego. Radna nawiązała do oszczędności jakie miało przynosić wykonywanie 

zadań dla miasta przez ZGKiM. Radna przypomniała, że dług w ZGKiM wynosi 1,5 mln zł. Radna 

nawiązała do tematu projektu targowiska. Radna zapytała, czy projekt był konsultowany z kupcami 

i z mieszkańcami. 
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Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnej Janiny Moławy. W odpowiedzi na pytania radnej 

Jolanty Nowakowskiej stwierdził, że krótkoterminowe kontrakty zostały podjęte. Do tej pory tego 

rodzaju usługa była realizowana ryczałtowo, czyli gmina płaciła wykonawcom 400 000,00 zł do 

450 000,00zł. W tym momencie przetargi są krótkoterminowe, ponieważ liczył na to, że miasto 

będzie miało wozy asenizacyjne, na których zakup Rada da zgodę. Tak się nie stało. Burmistrzowi 

udało się znaleźć pieniądze na zakup wozu asenizacyjnego. Podkreślił, że gmina jest właścicielem 

targowiska a kupcy gośćmi i nie może być tak, żeby kupcy dyktowali warunki.  

Radny Piotr Napłoszek jest zaskoczony wypowiedziami Burmistrza, który w dalszym ciągu nie 

rozumie zasad funkcjonowania samorządu i podziału kompetencji między organem wykonawczym 

a organem uchwałodawczym. Zdanie zawarte w sprawozdaniu dotyczące braku inwestycji 

odwodnieniowych jest nieprawdziwe, co wskazała radna Janina Moława. Mija się to z faktami, bo 

takie prace były prowadzone. Jeżeli odwodnienie nie działa, to rolą burmistrza jest sprawdzić i 

podjąć działania w stosunku do wykonawcy. Podkreślił, że w rejestrze umów za 2019 rok kwota za 

wywóz wód opadowych wynosiła 372 000,00 zł a nie 450 000,00 zł. Uważa, że jest za mało danych, 

żeby zająć stanowisko w sprawie budowy instalacji do produkcji pelletu. Radny wypowiedział się 

odnośnie wyjazdu burmistrza do Krynicy i projektów dot. zielonych szkół. Chciałby wiedzieć co 

wynikło z projektów zielonych szkół. Radny poruszył temat pokrycia dachu Willi Waleria. Nawiązał 

do ataków na organizacje pozarządowe i zapytał czy burmistrz rozumie rolę organizacji 

pozarządowych w społeczeństwie obywatelskim. Organizacje pozarządowe są powołane m.in. po 

to, żeby kontrolować poczynania władzy publicznej, bronić wolności i praw obywatelskich. Radny 

odniósł się do przedsięwzięcia budowy kanalizacji na ul. Szczepkowskiego i ul. Dzierżanowskiego. 

Burmistrz Piotr Remiszewski poruszył kwestię spotkania się z potencjalnymi kupcami Turczynka. 

Uważa, że inicjatywa leży po stronie radnych. Radni ustalają zasady dyskusji z tymi ludźmi. 

Radna Janina Moława zapytała, kiedy dojdzie do takiego spotkania i czy będą zaproszeni 

przedstawiciele organizacji pozarządowych. 

Burmistrz odpowiedział, że kiedy radni to ustalą należy wykonać aktywność, zaprosić te osoby. 

Burmistrz Piotr Remiszewski odniósł się do wypowiedzi radnego Piotra Napłoszka. Radni nie 

chcieli dać pieniędzy na wozy asenizacyjne. Burmistrz jednak znalazł środki na zakup wozu 

asenizacyjnego. Radni podpisują się pod sukcesami burmistrza, tak jak robią to przez cały czas. 

Radny Piotr Napłoszek stwierdził, że nie uzyskał odpowiedzi na trzy pytania dot. zielonych szkół, 

kanalizacji w ul. Szczepkowskiego i Dzierżanowskiego oraz ścieżki rowerowej na ul. Królewskiej. 

Burmistrz Piotr Remiszewski poinformował, że jeżeli chodzi o zielone szkoły i wymianę młodzieży i 

seniorów to cały czas sprawa jest aktywna. Znaleźliśmy się w strefie pandemii i w związku z tym 

tego działania nie można wykonać.  Sytuacja związana z budową ścieżki rowerowej jest związana z 

tragedią podczas jej budowy. Zginęła osoba, było prowadzone śledztwo. Terminy się przesunęły. 

Wiceburmistrz Ryszard Raban poinformował, że kierownik referatu TOM jest chory. Nieobecny 

jest również kierownik referatu Ochrony Środowiska ponieważ córka jest w tej chwili testowana na 

obecność COVID. Inwestycja dotycząca ścieżki rowerowej będzie zakończona z końcem listopada. 

Prace są wstrzymane ze względu na podłączenie świateł na przejściu dla pieszych. To wymaga 

projektu z PGE, który jest obecnie procedowany. Inwestycja budowy kanalizacji w ul. 

Szczepkowskiego jest w stadium realizacji. Ulewne deszcze oraz obostrzenia związane z COVID 

spowodowały spowolnienie prac. 

Radna Bożena Osiadacz zadała pytanie w sprawie termomodernizacji szkół.  

Wiceburmistrz Ryszard Raban wyjaśnił, że został złożony wniosek o dofinansowanie. Projekty 
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zostały zmodyfikowane i złożone. Realizacja inwestycji planowana jest w przyszłym roku. Pierwsza 

szkoła, która będzie termomodernizowana to szkoła nr 1. 

Przewodniczący Rady poruszył temat zakupu lampy UV dla OPS umożliwiającej dezynfekcję 

pomieszczeń. Sprawa jest priorytetowa ponieważ OPS działa na pierwszej linii frontu. Zapytał o 

sprawę aglomeracji i zwiększenie ilości mieszkańców podłączonych do miejskiej sieci kanalizacyjnej. 

Burmistrz proponuje zamiast lamp UV zakup ozonatora, który działa skuteczniej. 

Sekretarz Miasta Piotr Iwicki po rozmowie z Łukaszem Rykiem który jest odpowiedzialny za 

bezpieczeństwo całej sfery dotyczącej COVID, uzyskał informacje, że Sanepid sochaczewski przejął 

wszystkie działania. Gmina jest w stałym kontakcie, wszystkie zalecenia są wykonywane. 

Burmistrz Piotr Remiszewski odniósł się do pytania dotyczącego aglomeracji i zwiększenia 

procenta mieszkańców podłączonych do miejskiej sieci kanalizacyjne. Podkreślił, że dyrektywy 

unijne zmuszają gminę do podjęcia działań w tej sprawie. 

Radna Jolanta Nowakowska przypomniała, że mieszkańcy ul. 8 maja 1945 r., od wielu lat czekają 

na kanalizację. Projekt został wykonany, środki przekazane do MPWiK a efektów brak. Radna 

zapytała, jak zostały obliczone oszczędności związane z zakupem beczkowozu. Radnym nie 

przedstawiono metody kalkulacji, która miałaby wpływ na oszczędności.  

Radna Ewa Galińska podkreśliła, że targowisko jest własnością miasta. Jak ma wyglądać, jakie 

mają być stoły, ogrodzenia, pawilony, nie mogą decydowali najemcy. Większość z nich to nie 

mieszkańcy Milanówka.  

Radna Janina Moława odczytała fragment sprawozdania burmistrza, dotyczący instytucji i osób 

chętnych do zakupu Turczynka i zlecenie spotkania z radnymi w tej sprawie. Radna prosi o 

merytoryczną odpowiedz w sprawie zlecenia spotkania radnych, kiedy jest zaplanowane, od kogo 

zależy to spotkanie, czy będą wysłane zaproszenia do organizacji pozarządowych, które mają 

zapisane w swojej działalności zainteresowanie zabytkami. 

Kierownik referatu GN pan Marcin Bąk przyznał, że burmistrz zlecił mu organizacje spotkania z 

potencjalnymi nabywcami Turczynka. Wstępnie planuje się spotkanie po świętach. Przewidziane są 

dwie godzinne tury, ponieważ jest dwóch zainteresowanych.    

Radna Janina Moława zapytała o ilość osób zarażonych COVID19 w gminie. 

Sekretarz Miasta Piotr Iwicki poinformował, że takie dane dotyczą powiatu. Jeżeli będzie taka 

potrzeba, to pan Ryk wystąpi do powiatu o szczegółowe informacje. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że o takie dane prosiła mieszkanka, uzasadniając to tym, że w 

innych gminach takie dane są podawanego co najmniej raz w tygodniu. 

 

Ad.4.   

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5. 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2020–2029; 

Skarbnik Miasta Bożena Sehn  przedstawiła zmiany WPF Miasta Milanówka na lata 2020-2029. 

W/w dokument stanowi załacznik do protokołu.  

Przewodniczaca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że 

opinia komisji w sprawie WPF była negatywna.  
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Radna Bożena Osiadacz zadała pytanie w sprawie parku kieszonkowego, oraz w sprawie budowy 

Centrum Rekreacji Grudów etap III. 

Burmistrz wyjaśnił, ze park kieszonkowy jest małym miejscem, które stanowi ekwiwalent dużego 

parku. Jest kilka pomysłów na lokalizację takich parków, żeby uatrakcyjnić naszą zieloną przestrzeń 

miejską z ktorej będą korzystać wszyscy mieszkańcy. Park kieszonkowy na ul. Królewskiej będzie na 

odcinku między ul. Skośną a skrzyżowaniem ul. Pilsudskiego z ul. Nowowiejską. 

Wiceburmistrz Ryszard Raban wyjaśnił, że wybudowanie bieżni w CSG zostało przeniesione na 

przyszły rok. W przyszłym roku gmina będzie szukała funduszy zewnętrznych na sfinansowanie 

części tego przedsięwzięcia. Na ten cel zabezpieczone jest 1mln. zł na wkład własny.   

Radna Ewa Galińska zapytała w sprawie przeniesienia środków na przyszły rok, dotyczących 

inwestycji na ul. Spółdzielczej oraz czy budowa ul. Środkowej bedzie zakończona w tym roku.  

Wiceburmistrz Ryszard Raban podkreślił, że w tabeli WPF nie ma przesuniętych środków 

dotyczących ul. Spółdzielczej. W budżecie jest przesunięcie 20 000,00 zł na budowę ul. 

Spółdzielczej. Wynika to z tego, że wyceny tej inwestycji, były wyższe o 20 000,00zł. niż kwota 

zabezppieczona w budżecie. 

Burmistrz Piotr Remiszewski poruszył temat hali, która ma stanąć nz terenie OSP. Burmistrz 

podkreślił, że w hali nie zmieści się żaden wóz, który spełnia współczesne kryteria. Ta hala, kiedy 

skończy się budowa nowej strażnicy OSP, będzie mogła być przeniesiona do ZGKiM albo MPWiK.  

Radna Janina Moława zaznaczyła, że wczorajsza Komisja Budżetu trwała kilka godzin. Mimo 

zadawanych przez radnych pytań nie uzyskano odpowiedzi. Na obradach nie byli obecni 

merytoryczni pracownicy UM. Radni byli ponformowani, że na samochód OSP miał być namiot a 

nie hala. Radna nie zuważyła, żeby była wpisana kwota w WPF, tego co uchwaliła Rada na ostaniej 

Komisji Budżetu i Inwestycji a mianowicie sumy 1 619 593,00 zł, którą gmina otrzymała z tarczy 

kowidowskiej. Radna nie rozumie dlaczego. Burmistrz i pracownicy skarżyli uchwałę podjętą przez 

Radę. Rada podjęła uchwałę, żeby całą kwotę przekazać na kanalizację. Burmistrz nie liczy się z 

postanowieniami Rady. Bez zgody Rady, burmistrz zarządzeniem 142 kupił samochód asenizacyjny 

za prawie 160 000,00 zł. Radna podkreśliła, że jeżeli budżet będzie tak zarządzany, to na koniec 

roku będzie deficyt w kwocie 8 600 000,00 zł. 

Skarbnik Miasta Bożena Sehn podkreśliła, że kwota 1 600 000,00 zł jest zabezpieczona w rocznym 

budżecie. Nie ma informacji, że zadanie będzie wieloletnie i że będzie przesuwane na kolejne lata. 

Przewodniczący Rady Miasta radny Kamil Bialik zadał pytania w sprawie: kto wykonywał 

prognozę zaplanowanych przychodów, urząd czy zewnętrzna firma, jak prognozy są wykonywane, 

co zrobimy za dodatkową kwotę przychodów w tej kadencji, co z namiotem na samochody OSP. 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że prognoza WPF była wykonana przez nią we współpracy z firmą Curulis 

przy pomocy specjalnego narzędzia, który sie nazywa Asystent WPF. Skarbnik wskazała jakie 

przychody będą wzięte na przedsiewzięcia, które są zaproponowane w korekcie przedsięwzoięć. 

Jest ich dużo i są drogie. Żeby wykonać tego typu inwestycje trzeba wziąść przychody na podanym 

poziomie, czyli 29 650 000,00 zł. Czy ta kwota zapewni realizację zweryfikuje życie w praktyce. W 

ciągu następnych czterech lat zaproponowane są przychody w postaci obligacji w wysokości 

niemalże 30 000 000,00 zł. Zaplanowany był również 1 mln. na budowę targowiska w tym roku. 

Łącznie byłaby to kwota 30 650 000,00 zł w latach 2021 do 2024. Podkreśliła, że każda z tych 

inwestycji nie będzie wykonywana tylko ze środków własnych, ale również ze środków 

zewnętrznych. Każde pozyskanie pieniędzy z zewnątrz polepszy sytuację gminy i da możliwości na 

następne inwestycje. 
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Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Milanówka na lata 2020–2029. 

Rada Miasta w głosowaniu; 8-przeciw, 1-wstrzymujący, 3-za, 2-nieobecnych, nie podjęła uchwały. 

 

b) zmian budżetu miasta Milanówka na 2020 r.; 

Skarbnik Miasta przedstawiła zmiany budżetu miasta Milanówka na 2020r. 

W/w dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Budżetu i Inwestycji o opinię 

dotyczacą projektu uchwały. 

Przewodnicząca Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji była negatywna. 

Radny Piotr Napłoszek zauważył, że WPF powinien być zgodny z budżetem. Radnemu wydaje się, 

że to co zaproponowano w tej chwili, to jest kampania wyborcza. To jest rzucenie radnym 

tematów, które powinny być omawiane w nadchodzącym budżecie, który de facto powstaje w 

gabinecie burmistrza. Radny poruszył kwestię budowy Szkoły Podstawowej Nr 2 oraz strażnicy. 

Radny podkreślił, że są to szczytne cele, ale będą pochodziły z tzw. przychodów, które de facto 

będą zadłużeniem. Sytuacja gminy jest taka, że konsumuje się to, co jest odbierane z podatków i 

innych wpływów. Oznacza to, że każda inwestycja będzie finansowana na kredyt. Radny 

przypomniał jak się odnosił burmistrz w kampanii wyborczej do zadłużania miasta. Radny uważa, 

że zadłużenie wzrośnie dwukrotnie. Na początku kadencji dług wynosił 24 000 000,00 zł, skończy 

się kwotą 48 000 000,00 zł. Taki jest pomysł na zarządzanie finansami miasta. Pan Wysocki kończąc 

kadencję miał 29 000 000,00 zł zadłużenia, pani Kwiatkowska 24 000 000,00 zł, a pan Remiszewski 

planuje 48 000 000,00 zł. Radny odniósł się krytycznie do planów inwestycyjnych miasta. 

Radna Ewa Galińska jest zbulwersowana wypowiedzią przedmówcy. 

Burmistrz Piotr Remiszewski podkreślił, że takie pomówienia ze strony radnego Piotra Napłoszka 

będą wymagały podjęcia kroków prawnych. 

Radna Jolanta Nowakowska zapytała co zostało wykonane w tym roku zgodnie z planem. Radna 

nie widzi przemyślanego planowania. Radna nawiązała do planu remontu Szkoły Podstawowej nr 

2, remontu dachu w Szkole Podstawowej nr 1, remontu strażnicy. Nie ma strategii rozwoju miasta. 

Radna Janina Moława przypomniała, że 7 września siedmioro radnych złożyło protest i sprzeciw w 

dwunastu punktach, miedzy innymi w pierwszym punkcie napisano; 

”Sprzeciwiamy się i protestujemy niedostarczaniu radnym w odpowiednim czasie lub wcale, przed 

Sesją lub Komisjami Rady Miasta, niezbędnych materiałów i dokumentów związanych z projektami 

uchwał”. Niedostarczane są ekspertyzy dotyczące stanu technicznego budynków, w tym wypadku 

dachu Willi Wandzin. Radna przypomniała, że z poprzedniego samorządu zostało 500 000,00 zł na 

remont budynku. Te pieniądze spożytkowano. Radni myśleli, że skoro pieniądze są zdjęte, to stan 

techniczny Willi Wandzin jest dobry. Radni w listopadzie dowiadują się, że dach przecieka.  

Radna Bożena Osiadacz podkreśliła, że w autopoprawce zwiększa się plan wydatków bieżących w 

dziale 801 rozdział 80195 o kwotę 48 756,00 zł z przeznaczeniem na zakup dostępu do aplikacji 

oświatowej Vulcan. Jeżeli szkoły nie otrzymają pieniędzy, to nie będzie dostępu do aplikacji, nie 

będzie nauczania zdalnego. Radna poruszyła temat środków dla szkół publicznych. 

Referat Oświaty pani Agnieszka Madany poinformowała, że dotacje dla placówek niepublicznych 

muszą być wypłacone do 30 października. Jeżeli nie zostanie to zrobione, urząd będzie narażony na 

dodatkowe koszty czyli odsetki. Te braki są spowodowane tym, że nie można przewidzieć jaka 

będzie ilość dzieci, które mają niepełnosprawność.  
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Przewodniczący Rady Miasta zadał pytanie w sprawie aplikacji Vulcan .  

Referat Oświaty pani Agnieszka Madany wyjaśniła, że te programy były używane od dłuższego 

czasu. Vulcan jest programem do zarządzania oświatą. To są m.in. kadry, płace, wydatki. Szkoła 

korzysta z programu pod względem dzienników elektronicznych. Jedyny kontakt z rodzicem czy 

dzieckiem jest przez Vulcan i przez dziennik elektroniczny. Nauka zdalna w szkołach odbywa się 

przez program Vulcan. ODPN umożliwia sprawne i prawidłowe obliczanie i przekazanie dotacji dla 

szkół dla szkół niepublicznych. Jeżeli tego programu nie będzie, praca wydłuży się. Program NABO 

służy do rekrutacji. Ułatwia to pracę referatu, prace w szkołach i przedszkolach. 

Burmistrz oświadczył, że opuszcza obrady. 

Radny Piotr Napłoszek przypomniał, że na początku roku burmistrz obiecał rozbudowę Szkoły 

Podstawowej Nr 2. Skończyło się na tym, że planuje się ją zburzyć i zbudować nową. Radny uważa, 

że w ten sposób burmistrz kupił sobie czas. Obecnie nic w tej sprawie się nie dzieje. Radny chciałby 

wiedzieć, jak burmistrz w kampanii wyborczej podchodził do zadłużenia miasta.  

Sekretarz Miasta podkreślił, że zmiany są efektem pracy na budżecie. W gminach co sesję zmienia 

się uchwałę budżetowa na dany rok. Jeżeli się tego nie zrobi to znaczy , że się dąży do 

marnotrawienia środków i niewykonania budżetu. Sekretarz uważa, że nikt nie mógł przewidzieć, 

że po ulewach dojdzie do zalania urzędu. W referatach są dokumenty, które nie mogą ulec 

zniszczeniu. Stwierdził, że kwestia zdalnego funkcjonowania dotyczy całego Urzędu Miasta. 

Radna Janina Moława przypomniała, że na Komisji Budżetu i Inwestycji wniosła o to, żeby odrębną 

uchwałą wydzielić sprawy które dotyczą oświaty. Ponieważ komisja niepochlebnie wypowiadała 

się o zaproponowanych zmianach w budżecie, zaproponowała, żeby pieniądze na oświatę oraz 

autopoprawka, znalazły się w odrębnej uchwale. O pozostałych kwestiach radni będą dyskutowali 

na następnych komisjach, ponieważ wczoraj nie było pana burmistrza. Wiceburmistrz na wiele 

pytań radnych nie odpowiedział. Skarbnik Miasta oceniła, że nie może być zmian i projekt uchwały 

ma być taki jaki zaproponował burmistrz. Dlatego opinia Komisji Budżetu była negatywna. 

Radna Jolanta Nowakowska jest zbulwersowana podejściem Przewodniczącego Rady Miasta do 

sytuacji, która wydarzyła się przed przerwą. Radni mieli do czynienia z agresją słowną sekretarza 

na posiedzeniu Sesji Rady Miasta. Przewodniczący nie udzielał głosu radnej, nie pozwalał na 

wypowiedź. Radna dziwi się, że tak ważna uchwała dotycząca oświaty, wpływa na obrady sesji w 

ostatniej chwili autopoprawką. Nawet nie było wniosku do komisji dotyczącego problemu 

związanego z programem Vulcan. Tutaj jest zastosowany w projekcie zmian budżetu, maraton tzw. 

projekt uchwały pakietowy. Jeżeli oddzieli się projekt dotyczący oświaty, to radna będzie za. 

Przewodniczący Rady uważa, że to radna zastosowała agresję i nacisk na radnego. 

Skarbnik Miasta uważa, że prośba radnej Moławy nie może być spełniona. Są pewne zasady, 

którymi trzeba się kierować przy propozycji zmian w budżecie. Pani Sehn zapytała radną Moławę 

skąd wziąć 1mln na zwiększenie wydatków oświatowych. 

Radna Janina Moława chciała rozmawiać na Komisji Budżetu z organem wykonawczym i znaleźć te 

pieniądze przy pomocy pani Skarbnik. Uważa, że w takich sytuacjach można wydzielić pieniądze na 

oświatę, żeby nie spowodować zwiększenia deficytu. Takie sprawy robi się na normalnych sesjach, 

kiedy organ jeden z drugim rozmawia, przy udziale merytorycznego referatu. Uważa, że 

obowiązkiem Skarbnika jest usiąść z burmistrzem i ustalić taki projekt uchwały, żeby na wszystko 

co jest niezbędne pieniądze się znalazły. W tym kształcie projekt uchwały jest nie do przyjęcia. 

Przewodniczący Rady uważa, że radni nie dojdą do porozumienia i składa wniosek formalny o 

zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
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Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek formalny o zakończenie dyskusji i 

przejście do glosowania. 

Rada Miasta w głosowaniu; 8-przeciw, 4-za, 2-nie głosuje, negatywnie zaopiniowała wniosek. 

Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy w związku z faktem, że WPF i jego zmiany nie zostały 

uchwalone, czy pani Sehn widzi możliwość zmiany budżetu, żeby były te dwie uchwały zgodne. 

Skarbnik Miasta Bożena Sehn wyjaśniła, że jeżeli zmieniamy w budżecie przychody i zmieni się 

kwota deficytu, to musi równolegle zmienić się WPF. Jeżeli na jednej sesji nie będą uchwalone te 

dwa dokumenty łącznie, to zmiany będą uchylone przez RIO. Radni nie wskazali ani jednej pozycji 

w budżecie, która im nie odpowiada. 

Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że Pani Sehn pracuje dla samorządu milanowskiego a radni go 

reprezentują. Jeżeli pani Sehn chce uwagi radnych, to można je sporządzić na piśmie i jutro wnioski 

zostaną dostarczone, a pani Sehn będzie mogła przygotować uchwały budżetowe i WPF w taki 

sposób, żeby było to możliwe do przyjęcia. Wczoraj na komisji padła informacja od radnych, że nie 

podobają im się zmiany polegające na przewracaniu budżetu do góry nogami. Zmiany 

zaproponowane przez burmistrza w WPF przenieść na 2021 rok. Zmiany wynikające z bieżącego 

funkcjonowania miasta tzn, edukacja, bezpieczeństwo i inne nagłe wydarzenia, nie budzą 

wątpliwości radnych. Natomiast budzą wątpliwości takie ułożenie budżetu, żeby wszystko razem 

zmieszać, połączyć i zmuszać radnych do podjęcia decyzji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmiany budżetu miasta Milanówka na 2020 r.. 

Rada Miasta w głosowaniu; 8- przeciw, 4-za, 2- nieobecnych, uchwała nie została podjęta. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 r.; 

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych Justyna Zasadowska poinformowała, że w 

projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok, 

zaproponowano podwyższenie stawek o 3,9 %. Wynika to ze wskaźnika cen, towarów i usług 

konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2020 roku w stosunku do pierwszego półrocza 2019 roku i 

jest to zgodne z komunikatem Prezesa GUS z dnia 15 lipca 2020 roku. Jest to praktyka coroczna. 

Pani Zasadowska nadmieniła, że podstawą do określenia przez Radę Miasta stawek podatku od 

nieruchomości stanowią stawki maksymalne, ogłaszane przez ministra finansów. Nie mogą być 

przekroczone. W zaproponowanym projekcie stawki nie przekraczają stawek maksymalnych. Pani 

Zasadowska przedstawiła stawki zaproponowane w projekcie: 

a) podatek od gruntu związane z prowadzeniem działalności gospodarczej 0,94 zł  

b) podatek od gruntu pod wodami powierzchniowymi, stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi 4,77 zł 

c) podatek od gruntów pozostałych 0,47 zł · 

d) podatek od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 1,57 zł 

e) podatek od budynków mieszkalnych lub ich części; 

- mieszkalnych 0,79 zł 

- podatek związany z prowadzeniem działalności gospodarczej 23,77 zł·- podatek od budynków 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym 11,12 zł·- związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 4,84 zł 

- podatek od budynków pozostałych 7,90 zł 

Pani Zasadowska wskazała na Komisji Budżetu, iż stawki podatku od nieruchomości w latach 2017-

2019 nie były podnoszone, a w roku 2020 podniesione zostały o 1% w stosunku do roku 2019. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Inwestycji.    

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia 

komisji w sprawie podatku od nieruchomości na 2021 rok ze zmianami dotyczących podwyższenia 

podatków w wysokości 2 %, była pozytywna.    

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy komisja przeliczyła zaproponowany procent 

podwyższenia podatku. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji odpowiedziała, że członkowie komisji założyli, że 

zrobi to stosowny referat.   

Radny Krzysztof Wiśniewski wypowiedziała się w kontekście podwyżki podatku o 1 % w 2019 

roku. Radny Wiśniewski uważa, że obowiązkiem radnego jest dbanie o kondycję mieszkańców, 

szczególnie w trudnym okresie jakim jesteśmy. Radny składa wniosek, żeby podwyższenie podatku 

wynosiło maksymalnie 1 % w stosunku do roku ubiegłego. 

Radna Janina Moława przypomniała, że na Komisji Budżetu wnioskowała, żeby podatek wzrósł o 2 

%. Radna chciała pogodzić to, że są oczekiwania, żeby za pieniądze które wpływają do budżetu z 

podatków realizować inwestycje a jednocześnie nie podwyższać drastycznie podatku.  

Radny Piotr Napłoszek poruszył dwie kwestie. Gmina jest w trudnej sytuacji i nie wiemy jaka 

będzie sytuacja gospodarcza kraju. Według radnego jest to niewłaściwy moment do podnoszenia 

podatku w sytuacji, kiedy ludzie są niepewni swoich dochodów. Podnosząc podatki w tym 

momencie, ryzykujemy sytuacją taką, że mieszkańcy znajda się w trudnej sytuacji. W ościennych 

gminach podatki są w maksymalnych stawkach. Radny podkreślił, że stawka musi być podana 

dokładnie w złotych i groszach. Nie może być informacja, że podwyższamy podatek o 2%. 

Skarbnik Miasta poinformowała, że jest przygotowana na wyrażenie podatku w złotówkach i 

groszach, ponieważ tak należy uchwalić podatki. 

Radny Waldemar Parol zapytał, czy wypowiedz radnego Napłoszka, żeby podatki zostawić na 

dotychczasowym poziomie była wnioskiem formalnym. Jeżeli nie, to radny składa wniosek 

formalny o niepodnoszenie stawki podatku. 

Radny Piotr Napłoszek nie przygotował wniosku formalnego, ponieważ jest przygotowana 

uchwała, która będzie głosowana. Negatywne przegłosowanie tej uchwały spowoduje, że wniosek 

radnego Parola prowadziłoby do niepodnoszenia podatku. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek formalny w sprawie podniesienia 

stawki podatku od nieruchomości o 2%. 

Rada Miasta w głosowaniu; 7-wstrzymujący, 4- przeciw, 1-za, 2- nieobecni, wniosek został 

zaopiniowany negatywnie. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek formalny w sprawie podniesienia 

stawki podatku od nieruchomości o 1%. 

Rada Miasta w głosowaniu; 4-przeciw, 1-za, 7- wstrzymujący, 2- nieobecni, wniosek został 

zaopiniowany negatywnie. 

Radna Janina Moława złożyła wniosek formalny, aby pozostawić podatki na dotychczasowym 

poziomie tzn. żeby były takie jak w ubiegłym roku.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek formalny w dotyczący 

pozostawienia podatku na dotychczasowym poziomie, czyli takie jak w ubiegłym roku. 

Rada Miasta w głosowaniu;11-za, 1-wstrzymujący , 2-nieobecnych, zaopiniowała wniosek 

pozytywnie. 

Pani Justyna Zasadowska przedstawiła stawki na dotychczasowym poziomie.      
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a) podatek od gruntu związane z prowadzeniem działalności gospodarczej 0,90 zł  

b) podatek od gruntu pod wodami powierzchniowymi , stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi 4,59 zł 

c) podatek od gruntów pozostałych 0,45 zł ·d) podatek od gruntów niezabudowanych objętych 

obszarem rewitalizacji 1,51 zł 

d) podatek od budynków mieszkalnych lub ich części : 

- mieszkalnych 0,76 zł·  

- związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 22,88 zł ·  

- zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym · 

materiałem siewnym  10,70  

- związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 4,66 zł·  

- podatek od budynków pozostałych 7,60 zł 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 r. 

Rada Miasta w głosowaniu; 11-za, 3- nieobecni, podjęła Uchwałę Nr 281/XXXV/20. 

 

d).wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części nieruchomości położonej w Milanówku przy 

ul. Wojska Polskiego, stanowiącej działkę 8/1 obr. 05-06 oraz odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia tej umowy dzierżawy; · 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Marcin Bąk poinformował, że przedmiotem 

przedstawionego projektu uchwały jest oddanie w trybie bezprzetargowym na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy pawilonu handlowego, który zlokalizowany jest przy wejściu na 

cmentarz przy ul. Wojska Polskiego. Przepisy gospodarki nieruchomościami, mówią, że co do 

zasady wyrażania takiej zgody na okres dłuższy niż trzy lata, lub zawierania kolejnej umowy z tym 

samym dzierżawcą, wymagane jest zorganizowanie przetargu. Miasto w uzasadnionych 

przypadkach może odstąpić od trybu przetargowego. Dotychczasowy dzierżawca tego pawilonu 

zwrócił się z prośbą o przedłużenie umowy. Jeżeli Rada nie zgodzi się na przedłużenie umowy, 

mamy obowiązek zorganizowania przetargu. Podkreślił, że sytuacja życiowa dzierżawcy jest 

trudna. Gmina powinna uwzględnić aspekt społeczny. 

Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Budżetu i Inwestycji o opinię 

dotyczacą projektu uchwały. 

Przewodnicząca Jolanta Nowakowska poinformowała, że komisjia zaopiniowała projekt uchwały 

ze zmianą w §1 “Wyraża się zgodę na zawarcie umowy dierżawy pawilonu handlowego o pow. 9 

m2 usytuowanego na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 8/1 w obr.05-06 

położonej przy ul Wojska Polaskiego wraz z częścią gruntów o pow. 13 m2 bezpośredni przed tym 

pawilonem handlowym, szczegółowo przedstawionym na szkicu stanowiącym załącznik do 

niniejszej uchwały, na czas nieokreślony”. Komisja zaopiniowała jednogłośnie, pozytywnie projekt 

uchwały, biorąc pod uwagę trudną sytuację starającego się o dzierżawę, na czas nieokreślony. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu i Inwestycji, czyli 

wpisanie w §1 słów „na czas nieokreślony”. 

Rada Miasta w głosowaniu; 11-za, 3 – nieobecni, pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 3 – nieobecni, przyjęła Uchwałę NR 282/XXXV/20. 
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e) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części nieruchomości stanowiącej drogę 

wewnętrzną – boczną od ul. Czubińskiej, oznaczoną jako działki ew. nr 43/1, 46/1 i 182/3 z 

obrębu 05-11 w Milanówku oraz odstąpienie od trybu przetargowego . 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Marcin Bąk wyjaśnił, że projekt uchwały 

dotyczy dzierżawy związanej z wolą budowy przez inwestora sieci wodociągowej w drodze 

wewnętrznej stanowiącej własność Gminy Milanówek. Będzie to w przyszłości droga publiczna. 

Inwestor chce za własne pieniądze na tym gruncie zbudować wodociąg, który będzie zasilał 

budowę. W planie zagospodarowania teren jest przewidziany jako mieszkaniowy. Pan Bąk ocenia, 

że nikt inny nie będzie zainteresowany tym gruntem, dlatego wnioskuje o tryb bezprzetargowy. 

Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Budżetu i Inwestycji o opinię 

dotyczacą projektu uchwały. 

Przewodnicząca Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada Miasta w głosowaniu; 12-za, 2- nieobecni, przyjęła Uchwałę Nr 283/XXXV/20. 

 

f) przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie transportu osób niepełnosprawnych ze 

spektrum autyzmu na zajęcia integracyjne i terapeutyczne na rok 2021; 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały powstał w wyniku prośby Prezes 

Fundacji „Radośni” oraz na podstawie rozmowy z panią prezes podczas Otwartych Ogrodów. 

Radny uważa, że projekt uchwały jest ważny i potrzebny. Pomoże osobom już dorosłym ze 

spektrum autyzmu w dojeździe na zajęcia terapeutyczne. Do tego projektu uchwały, została 

dołączona autopoprawka. Autopoprawka polega na tym, że zmieniamy w § 2 pkt 2 odległość z 15 

do 25 km. Wynika to z tego, że główne ośrodki terapeutyczne są zlokalizowane w Pruszkowie.       

Radny Piotr Napłoszek poruszył temat § 2 pkt 3 dotyczący osób niespełniających warunków z art. 

39 ust. 4 Prawo oświatowe. Pani Kierownik OPS poinformowała, że takich osób jest siedem. Radny 

chciałby wiedzieć, czy się coś w tej kwestii zmieniło.  

Kierownik OPS pani Krystyna Kott poinformowała, że nic się nie zmieniło.      

Przewodniczący Rady Miasta zapytał o opinię Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Radny Waldemar Parol poinformował, że opinia Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie Gminnego programu osłonowego 

w zakresie transportu osób niepełnosprawnych ze spektrum autyzmu na zajęcia integracyjne i 

terapeutyczne na rok 2021; 

Rada Miasta w głosowaniu; 12-za, 2- nieobecnych, przyjęła Uchwałę 284/XXXV/20. 

 

g) utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego – Środowiskowego Klubu Wsparcia dla Dzieci i ich 

Rodzin, prowadzonej w formie opiekuńczej, działającej  w strukturach Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Milanówku 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Krystyna Kott podkreśliła, że nie jest to nowa placówka. 

Działa w strukturach OPS od roku 2002. Wniosek o podjęcie uchwały wynika z przeprowadzonej 

kontroli przez Mazowiecki Urząd Wojewódzki. Okazało się, że placówka działa bez zarzutu. Nie ma 

najważniejszego dokumentu tj. uchwały, która by ją powoływała. Placówka została powołana w 

2002 roku zarządzeniem burmistrza. W roku 2012 weszła w życie ustawa o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej, której przepisy nakazywały powołanie placówki. Żeby unormować 

funkcjonowanie placówki pod względem prawnym, złożyła wniosek o podjęcie uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miasta poprosił o opinię Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia Placówki 

Wsparcia Dziennego – Środowiskowego Klubu Wsparcia dla Dzieci i ich Rodzin, prowadzonej w 

formie opiekuńczej, działającej  w strukturach Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu; 12-za, 2- nieobecni, przyjęła uchwałę Nr 285/XXXV/20 

 

h) dotyczący przyjęcia stanowiska Rady Miasta Milanówka w sprawie zabezpieczenia 

antyhałasowego odcinka autostrady A2, przebiegającego przy granicy miasta Milanówek i 

zminimalizowanie uciążliwości związaną z nadmierną emisją hałasu. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały powstał z jego inicjatywy. 

Przewodniczący odczytał stanowisko Rady Miasta i zwrócił się z prośbą o podanie opinii Komisji 

Łady Przestrzennego i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska radny Jaromir Chojecki 

poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący przyjęcia stanowiska Rady Miasta Milanówka w 

sprawie zabezpieczenia antyhałasowego odcinka autostrady A2, przebiegającego przy granicy 

miasta Milanówek i zminimalizowanie uciążliwości związaną z nadmierną emisją hałasu. 

Komisja Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska w głosowaniu; 4-za, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały jw. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący przyjęcia 

stanowiska Rady Miasta Milanówka w sprawie zabezpieczenia antyhałasowego odcinka autostrady 

A2, przebiegającego przy granicy miasta Milanówek i zminimalizowanie uciążliwości związaną z 

nadmierną emisją hałasu. 

Rada Miasta w głosowaniu; 11-za, 3- nieobecni, przyjęła Uchwałę Nr 286/XXXV/20. 

 

Ad.6. 

Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

Radny Piotr Napłoszek poinformował, że komisja uchwaliła na ostatnim posiedzeniu, to co zostało 

ustalone na Sesji Rady Miasta, że uchwała która nie została podjęta z uwagi na kwestie 

proceduralne, trafi na obrady dzisiejszej sesji. Uchwała dotyczy rozpatrzenia skargi na Burmistrza 

Miasta Milanówka w sprawie naruszenia prawa przez wydanie i wykonywanie Zarządzenia nr 

41/VIII/2020 z 20 marca 2020r. w sprawie potwierdzenia całkowitego zakazu handlu na 

Targowisku Miejskim przy ul. Piłsudskiego 14 w Milanówku. Ta uchwała była już opiniowana 

kilkukrotnie, jako projekt była przesłana radnym, znalazła się w porządku kilku sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy uchwała, która wcześniej była jako bezzasadna teraz 

została zmieniona jako zasadna. 

Radny Piotr Napłoszek wyjaśnił, że uchwała była pierwotnie zaopiniowana jako zasadna i taki był 

przygotowany projekt uzasadnienia uchwały. Wtedy nie przeszedł głosowania i wrócił do komisji. 

Komisja zmieniła na skargę bezzasadną. Na sesji nie zostało to przegłosowane przez Radę Miasta. 

Na ostatniej komisji ponownie zostało zaopiniowane jako zasadna i w tym kształcie wróciło do 

Rady Miasta. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek przedstawił projekt 

uchwały dotyczący skargi na Burmistrza Miasta Milanówka w sprawie naruszenia prawa przez 

wydanie i wykonywanie Zarządzenia nr 41/VIII/2020 z 20 marca 2020r. w sprawie potwierdzenia 
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całkowitego zakazu handlu na Targowisku Miejskim przy ul. Piłsudskiego 14 w Milanówku. 

Komisja postanowiła uznać skargę za zasadną.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek odczytał treść 

uzasadnienia. 

W/w dokumenty stanowią załączniki do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada w głosowaniu; 7-za, 5- przeciw, 2- nieobecni, podjęła Uchwałę Nr 287/XXXV/20. 

 

Ad.7. 

Sprawy różne. 

Radny Krzysztof Wiśniewski poruszył temat planu Komisji Rewizyjnej. Wskutek nieszczęśliwego 

przypadku śmierci radnego Leszka Kołodziejskiego, Komisja Rewizyjna nie miała pełnego składu i 

nie mogła funkcjonować. Po uzupełnieniu składu Komisji Rewizyjnej, musiał być okres 

uprawomocnienia się tej uchwały. Pani Janina Moława nie mogła przystąpić do kontroli ponieważ 

jest na kwarantannie. Planowana kontrola w październiku nie odbyła się. Radny zwraca się do 

Przewodniczącego Rady Miasta, żeby przełożyć tą kontrolę na miesiąc grudzień. 

Przewodniczący Rady Miasta poprosił o maila w tej sprawie do Biura Rady Miasta. Zostanie 

sporządzony projekt uchwały w tej sprawie. 

Radny Piotr Napłoszek zwrócił się z wnioskiem formalnym w związku z rozpatrywaną skargą na 

dyrektora ZGKiM w Milanówku. Przepis w paragrafie rozporządzenia w sprawie rozpatrywania 

skarg i wniosków mówi, że w celu uprzedniego zbadania i wyjaśnienia skargi, organ właściwy do 

rozpatrzenia skargi we wniosku zbiera niezbędne materiały. W związku z tym, może zwrócić się do 

innych organów o przekazanie im niezbędnych danych, materiałów i wyjaśnień. Piotr Naploszek 

zwraca się do radnych, żeby przegłosowali formalny wniosek, żeby upoważnić Przewodniczącego 

Rady do zwrócenia się do ZUS o przedstawienie stanu zadłużenia naszej jednostki, jeżeli chodzi o 

zadłużenie ZGKiM na dzień składania sprawozdań kwartalnych, w celu porównania tego co Zakład 

przedstawia w swoich wyjaśnieniach z danymi którymi dysponuje ZUS. Radny podał brzmienie 

wniosku: „W związku z rozpatrywaniem skargi na ZGKiM w Milanówku w szczególności zarzutu nie 

regulowania w terminie zobowiązań wobec ZUS, konieczne jest zwrócenie się do rzeczonego 

organu z prośbą o udzielenie wyjaśnień i materiałów na dzień sporządzenia kwartalnych 

sprawozdań przez Zakład”. 

Przewodniczący Rady Miasta uważa, że należy zapytać pani mecenas, czy taki wniosek jest 

wystarczający, czy należy podjąć projekt uchwały. 

Mecenas Anita Bogumił popiera wniosek radnego. Pani mecenas przypomniała, że niedawno był 

problem z radną Moławą, która bez stosownego upoważnienia wysyłała pisma do różnych 

organów. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Napłoszka. 

Rada w glosowaniu; 8-za, 2-wstrzymujące, 4-nieobecnych, zaopiniowała pozytywnie wniosek. 

Radna Janina Moława odniosła się do wypowiedzi pani prawnik. Radna zapytała, co pani mecenas 

miała na myśli, mówiąc, że radna wysłała pisma do różnych organów. 

Mecenas Anita Bogumił wyjaśniła, że radna wysłała do różnych organów pisma na drukach Rady 

Miasta, bez stosownego upoważnienia.  

Radna Janina Moława podkreśliła, że pani mecenas poruszyła sprawę dawną. Radna wyjaśniła, że 

w tej sprawie zeznawała w Komendzie Powiatowej w Pruszkowie. Radna złożyła stosowne 



 

14 

wyjaśnienia. Nie tylko radna składała wyjaśnienia. Radna uważa, że skoro ktoś takie zawiadomienie 

złożył, to sprawą stosowne organy się zajmą i ocenią. Natomiast przywoływanie w tej sytuacji, 

kiedy rozmawiamy nad wnioskiem radnego, jest to ze strony pani mecenas nie na miejscu. Każdy 

radny może mieć wątpliwości. Zwyczajowo w tej Radzie, kiedy wysyłano sprawy kierowane do 

organów, przewodnicząca wysyłała je na drukach Rady Miasta. Radna nigdzie nie napisała, że 

posiadała upoważnienie ze strony Rady Miasta w postaci uchwały podjętej przez Radę. Radna 

uważa, że w kwestiach wątpliwych nie powinno się przywoływać rzeczy, które miały miejsce 

kiedyś, ponieważ zostały wyjaśnione. Jeżeli ktoś ma jakąś wątpliwość, lub podjął taką wiedzę o 

nieprawidłowości to ma prawo złożyć pytanie do instytucji kontrolnej, prosić o wyjaśnienie. 

Mecenas Anita Bogumił podkreśliła, że przychyliła się do wnioski radnego Piotra Napłoszka, 

ponieważ wcześniej miała miejsce taka sytuacja z panią przewodniczącą i bardzo ważne jest w 

przypadku, gdy organ zwraca się do organu, miał stosowne upoważnienie od Rady Miasta. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że nie była przewodniczącą wcześniej i też się uczy. Radni 

również się uczą. Działając w interesie publicznym, radna miała prawo do tego, żeby żądać, 

oczekiwać, zgłaszać interwencje. Radna przypomniała kwestię ustalenia cen biletów Kąpieliska 

Miejskiego. Kąpielisko działało w sytuacji kiedy nie było właściwej uchwały. Jedna ze zgłoszonych 

spraw znalazła potwierdzenie, że burmistrz też się pomylił i w swoim zarządzeniu nie miał prawa 

ustanowić dnia wolnego. 

Radna Ewa Galińska podkreśliła, że radna Janina Moława wielokroć składała pisma do nadzoru. 

Organ pisemnie wyjaśnił radnej Galińskiej, że miało miejsce takie działanie byłej Przewodniczącej 

Rady Miasta. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że radna ma prawo zadawać pytania, dlatego składa wnioski o 

informacje publiczną. 

Radna Jolanta Nowakowska odniosła się do wypowiedzi burmistrza, co zrobiła dla miasta jako 

radna. Radna wyjaśniła, że walczy o kanalizacje w swoim okręgu, np. na ul. 8 Maja 1945 roku. 

Radna jako Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji, stara się analizować szczegółowo 

dokumenty. Z troską zajmuje się problemami mieszkańców w swoim okręgu. 

Radny Piotr Napłoszek poruszył sprawę „Pajączka” na Zielonym Dołku. 

 

Ad.8. 

Zakończenie XXXV Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Przewodniczący Rady Miasta Milanówka Kamil Bialik podziękował za udział w XXXV Sesji, 

zamykając jej obrady. 

 

Przewodniczący Rady Miasta  

/-/ 

Kamil Bialik 

 

Protokołowała  

/-/ 

Małgorzata Obwojska 

 


